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پیشرفت پرشتاب در شهر زیرزمینی اصفهان
گروه شهرستانها: سازمان قطارشهری اصفهان به طور شبانه روزی در حال 
تکمیل ابرپروژه خط دو مترو است که با بیش از 24 کیلومتر طول و پیش بینی 
23 ایســتگاه، به عنوان یکی از ابرپروژه های شاخص کلانشهر اصفهان به شمار 
می رود. به گزارش اداره ارتباطات رســانه ای شهرداری اصفهان، خط 2 متروی 
اصفهــان 24.۷۵ کیلومتر طول دارد و در طول مســیر، 23 ایســتگاه برای آن 
پیش بینی شده اســت. در حال حاضر ۱۵ ایستگاه آن حدفاصل ایستگاه دارک 

تا ایستگاه کهندژ در حال تکمیل است و مسیری به طول ۱4.۷ کیلومتر دارد.
خط 2 از بخش شــمال شــرقی اصفهان و منطقه ۱4 )ایستگاه دارک( آغاز 
می شود و با عبور از خیابان های زینبیه، لاله و هاتف، میدان امام علی )ع(، خیابان 
نشاط و فلسطین، به ایستگاه امام حسین )ع( می رسد و در این ایستگاه با خط 
یک تقاطع خواهد داشت که در ادامه تعدادی از مهمترین ایستگاه های این خط 

مورد بررسی قرار خواهند گرفت.

۷۱ درصد حجم مخازن سدهای لرستان خالی است
مدیرعامل شــرکت آب منطقه ای لرســتان گفت: حجم آب موجود پشــت 
ســدهای اســتان در حال حاضر ۵۱.۷۶ میلیون متر مکعب گزارش شده و ۷۱ 

درصد حجم مخازن خالی است.
به گزارش ایرنا از روابط عمومی  شــرکت آب منطقه ای لرســتان، داریوش 
حسن نژاد روز یکشنبه اظهار داشت: در پی بارش نزولات جوی در سال جاری، 
هم اکنون 2۹ درصد از مخازن ســدهای لرســتان پر است که نسبت به مدت 

مشابه سال گذشته 2۵ درصد افزایش نشان می دهد.
وی در خصوص آخرین وضعیت مخازن ســدهای لرستان اظهار کرد: حجم 
کل مخزن ســدهای مروک، ایوشــان، تنگ هاله، خان آباد، کزنــار و حوضیان 
2۰۸.۷۱ میلیون متر مکعب است که در این مقایسه سد ایوشان با ۱۱3 درصد 
افزایش نســبت به مدت مشابه ســال قبل، بالاترین درصد افزایش حجم آب را 
داشته است T همچنین سد خان آباد ۵۶ و سد کزنار 4۷ درصد کاهش نسبت 
به مدت مشابه سال گذشته داشــته اند. حسن نژاد ابراز امیدواری کرد: با ادامه 
نزولات جوی شــاهد افزایش حجم آب مخازن ســدها باشیم که در این مدت 

همچنان مصرف بهینه و مدیریت برداشت آب توصیه می شود.

۱۱۳ مازندرانی براثر مسمومیت با قرص برنج
 جان باختند

مدیر کل پزشکی قانونی مازندران گفت: در مدت هشت ماه امسال ۱۱3 نفر 
بر اثر مسمومیت با قرص برنج در استان جان خود را از دست دادند.

بــه گزارش ایرنا از روابط عمومی اداره کل پزشــکی قانونــی مازندران، علی 
عباســی روز یکشنبه اعلام کرد:  این رقم در مقایسه با مدت مشابه پارسال ۱۹ 
درصد افزایش داشــته است. وی افزود:  دراین مدت کل فوتی های مسمومیت با 

قرص برنج در استان ۷۹ نفر مرد و ما بقی زن هستند.
مدیر کل پزشــکی قانونی مازندران توضیح داد:  شهرســتان های بابل با 32، 
ســاری با ۱۷ و آمل با ۱3 فوتی به ترتیب بیشــترین آمار تلفات قرص برنج را 
به خود اختصاص داده اند. این در حالی اســت که کمترین آمار مســمومیت با 
قرص برنج در شهرستان های بهشــهر و عباس آباد هر کدام یک فوتی گزارش 

شده است.
وی ادامه داد: ماه های شهریور با 23، مهر با ۱۸ مورد بیشترین فوتی و خرداد، 
تیر و مرداد هر کدام با ۱۰ مورد کمترین فوتی براثر مسمومیت با قرص برنج در 
مازندران ثبت شد. عباسی با بیان این که، از موارد ذکر شده ۶۷ نفر متاهل و ما 
بقی مجرد هســتند، گفت: سنین 2۱ تا 3۰ سال با 23 مورد بیشترین و سنین 
کمتر از ۱۶ سال با چهار فوتی ناشی از مسمومیت با قرص برنج کمترین آمار در 

این حوزه گزارش شده است.
فســفید آلومینیوم )ALP( یا قرص برنج یکی از شــایع ترین آفت کش های 
مورد اســتفاده در صنعت کشاورزی اســت که در حضور آب، بخار آب یا اسید 

معده، گاز فسفین )PH3( تولید می کند و موجب مسمومیت می شود.
این قرص ظرف ســه تا چهار ســاعت سیستم تنفسی و مغز را دچار مشکل 
می کند و فرد در اثــر مرگی دردناک و زجرآور میمیرد. معمولا در کمتر از 24 
ساعت مصرف قرص برنج منجر به مرگ می شود. حتی در صورتی که فرد قرص 
برنج را بخورد یا بوی آن را استشمام کند دچار مسمومیت خواهد شد و چنانچه 

سم از بدن وی خارج نشود مرگ فرد حتمی خواهد بود.
مازندران با داشــتن 24۰ هزار هکتار اراضی شــالیزاری و تولید حدود یک 
میلیون تن برنج سفید رتبه نخست تولید برنج کشور را دارد و برای جلوگیری از 

آفات به برنج و افزایش ماندگاری آن از قرص برنج استفاده می کنند.

آمار سوختگی در استان اردبیل 
در حد آمار کشوری است

فوق تخصص جراحی پلاســتیک، ترمیم و ســوختگی با اعــلام اینکه آمار 
ســوختگی در ایران ۸ برابر بیشتر از متوســط جهانی است، گفت: این آمار در 

استان اردبیل در حد آمار کشوری است.
دکتر امین رضازاده ســوم دی در گفتگو با ایسنا اظهار کرد: بدلیل سردسیر 
بودن منطقه و اســتفاده زیاد از لوازم و تجهیزات گرمایشی، آمار سوختگی در 

استان زیاد است و در حد میانگین کشوری می باشد.
وی با اذعان بر اینکه ایمنی لوازم گرمایشی در کشور باید ارتقاء یابد، تصریح 
کرد: سیســتم های گرمایشی مورد استفاده ایمن سازی لازم را ندارند و این امر 

افزایش سوختگی در استان را منجر شده است.
رضازاده افزود: فرآیندهای جراحی، مراقبت های پرستاری، اقدامات ترمیمی، 

جراحی و سایر مراقبتهای بعد از جراحی در استان اردبیل انجام می شود.
عضو هیأت علمی دانشگاه علوم پزشــکی اردبیل اعلام کرد: کمبود امکانات 
سبب شده آمار دقیقی از سوختگی در استان اردبیل نداشته باشیم، اما با استقرار 
فوق تخصص جراحی و سوختگی در اردبیل اعزام بیمار به سایر استانها کاهش 

پیدا کرده است.
اســتادیار جراحی پلاستیک ترمیمی و ســوختگی خاطرنشان کرد: خدمات 
درمان ســوختگی حاد و اقدامات بعدی و اســکارهای سوختگی داخل استان 

اردبیل ارائه می شود.

کیفیت هوای سرخس همچنان
 در وضعیت خطرناک

رئیس اداره حفاظت محیط زیست شهرستان سرخس گفت: وضعیت کیفیت 
هوا در این شهرستان به واسطه وجود ذرات معلق گرد و غبار برای همه گروه ها 

همچنان »خطرناک« است.
محمد ملتجی در گفت و گو با ایســنا خاطرنشــان کرد: هجوم ریزگردها به 
عنوان مهمان ناخوانده مردم ســرخس از روز پنج شــنبه هفته گذشته شدت 

گرفته و همچنان مردم را دارد آزار می دهد.
وی عنوان کرد: وضعیت کیفیت هوا در این شهرستان به واسطه وجود ذرات 

معلق گرد و غبار برای همه گروه ها »خطرناک« اعلام شده است.
رئیس اداره حفاظت محیط زیســت شهرستان سرخس عنوان کرد: شاخص 
حجم ذرات با قطر PM۱۰ به بالای 42۵ میلی گرم در متر مکعب رسیده است 

که شرایط خطرناکی محسوب می شود.
ملتجی با بیان اینکه مدت هاست درگیر این معضل هستیم، در پاسخ به این 
ســؤال که آیا تصمیمات خاصی برای تعطیلی اماکن در شهرستان گرفته شده 
است یا نه؟ گفت: هر چند تصمیمات لازم در کارگروه مدیریت بحران به ریاست 
جناب فرماندار گرفته می شود همانند تعطیل کردن مدارس در روز شنبه، اما در 

واقع تا کی می توانیم مدام مدارس، ادارات و... را تعطیل کنیم.
رئیس اداره حفاظت محیط زیست شهرستان سرخس اظهار کرد: این اقدامات 
فقط مســکن مقطعی هستند و باید اقدامات جدی تری در این خصوص صورت 

بگیرد که بعضاً هزینه بر و زمان بر است.
وی تصریح کرد: هر روز درگیر معضل ریزگردها هســتیم و اگر قرار باشــد 
مردم بیرون نیایند و مغازه های خود را تعطیل کنند عملًا با مشکلات جدی تری 

مواجه خواهیم شد.
ملتجی افزود: در وضعیت فعلی فقط می توانیم هشدار دهیم که مردم بیرون 
نیاینــد و در صورت ضرورت از ماســک های چند لایه اســتفاده کنند و زمان 
ماندن شــان را در بیرون از منزل به کوتاه ترین حد ممکن برســانند، همچنین 
افراد دارای بیماری ریوی، سالمندان، کودکان و بانوان باردار توصیه می شود، از 
فعالیــت در فضای باز پرهیز کرده و افراد عادی دیگر نیز تا حد ممکن از منزل 

خارج نشوند اما تا کی می توانیم به این وضعیت ادامه دهیم.

هواشناسی مازندران با اعلام وضعیت هشدار اخبار کوتاه
سطح نارنجی، هرگونه فعالیت دریایی از جمله 
صید ماهی در آب های ساحلی این استان را از 
اواویل وقت دوشــنبه تا ظهر سه شنبه هفته 

جاری، ناامن اعلام کرده است.
به گزارش ایرنا، هواشناسی مازندران اعلام 
کرد که با شمالی شدن جریان هوا و عبور مواج 
از تراز میانی جو، دریای خزر با وزش باد شدید 
مواج خواهد شــد و برای فعالیت دریایی ناامن 

می شود.
هواشناســی مازندران با بیان اینکه سامانه 
ناپایدار جوی مناطق ساحلی و دور از ساحل را 
تحت تاثیر قرار می دهد اعلام کرد که بیشینه 
سرعت وزش باد نیز در مناطق نزدیک ساحل 
تا ۱۵ و در فراســاحل نیز تــا ۱۸ متر بر ثانیه 
خواهد رســید که این امر باعث شــکل گیری 
امواج در مناطق نزدیک ســاحل تا 2.۵ متری 
و در مناطق دور از ســاحل نیــز تا چهار متر 
می شــود و برای فعالیت های دریایی مناسب 

نخواهد بود.
هواشناســی مازندران هشــدار داد که این 
وضعیت جــوی دریایی علاوه بر غرق شــدن 
شناورهای کوچک و متوســط، احتمال غرق 
شــدن شــناورهای بزرگ و اختلال در تردد 

کشتی ها را نیز به همراه خواهد داشت.
در اخطاریه هواشناســی مازنــدران، تمام 
فعالیت های دریایی نیزدر طی این مدن ممنوع 

اعلام شده است.
مازندران حدود 4۸۰ کیلومتر از ســواحل 
جنوبــی دریای خــزر را در اختیــار دارد که 

بیشترین میزان در میان ســه استان شمالی 
است. هواشناسی شرایط جوی امروز مازندران 
را صاف تا نیمه ابری با تداوم هوای گرم اعلام 

و پیش بینی کرد که از امروز با شــمالی شدن 
جریان هوا، علاوه بر ابرناکی آسمان، وزش باد 
و وقوع رعد و برق شاهد بارش باران و کاهش 

محسوس دما خواهیم بود.
طبق پیش بینی هواشناســی، این سامانه 
ناپایدار جوی اواخر وقت امروز از جو اســتان 

خــارج خواهــد شــد و روزهای سه شــنبه و 
چهارشنبه آســمان مازندران صاف و آفتابی و 

با افزایش دما نیز همراه خواهد بود.

فرماندار ویژه شهرستان ورامین گفت: ایجاد 
واحدهای تجاری جدید در محدوده شــهرک 
صنعتــی خیرآبــاد ممنوع اســت و صاحبان 

کارخانه ها باید از این کار جلوگیری کنند.
به گزارش ایرنا، مجید درویشــی در جلسه 
ســتاد پیشگیری و مبارزه با ساخت و سازهای 
غیرمجاز شهرستان ورامین بر برخورد قاطع با 
با مشاوران املاک غیرمجاز مستقر و ساخت و 
ساز های غیرمجاز در شهرک صنعتی خیرآباد 

این شهرستان تاکید کرد.
وی افزود: همه دستگاه های اجرایی با تمام 
قدرت و قاطع با ساخت و ساز غیر مجاز به ویژه 
خارج از محدوده 22۷ هکتار شهرک صنعتی 
برخورد و با هماهنگی با دستگاه قضایی تخریب 
شود. این مسئول خاطرنشــان کرد: با مصوبه 
هیــات وزیران از لکه صنعتــی خیرآباد، 22۷ 

هکتار به شــهرک صنعتی غیر دولتی تبدیل 
شد و لازمه این مصوبه ۱4 بند اجرایی بود که 
باید با انجام آن که شامل تشکیل هیات مدیره، 
استقرار شرکت شهرک های صنعتی، پرداخت 
دیون دولتی و تغییــر کاربری، به وجود آمدن 
زیر ساخت ها است این لکه صنعتی به شهرک 

صنعتی غیردولتی تبدیل می شود.
معاون اســتاندار تهران اظهار داشت: بعضی 
از ســود جویان از ناآگاهی بعضی از افراد سوء 
اســتفاده و به ساخت و ســاز غیرمجاز در این 

شهرک اقدام می کنند.
فرماندار ویژه شهرستان ورامین یادآور شد 
:طبق مصوبه هیات وزیران هیات مدیره شهرک 
صنعتی غیر دولتی خیرآباد تا پایان خرداد ماه 
سال ۱4۰3 مهلت دارند که ۱4 بند این مصوبه 
را اجرا کنند و در صورت عدم اجرا این مصوبه 

لغو می گردد.
براساس این گزارش، جلسه ستاد پیشگیری 
و مبارزه با ســاخت و ساز غیر مجاز شهرستان 
ورامین به ریاســت مجید درویشــی فرماندار، 
علیرضا شمس دادستان، فرمانده انتظامی، سید 
محمد زاهدی بخشــدار مرکزی، امیرمحمدی 
معاونــت امور فنی و عمرانی ،حســن فیروزی 
معاونت برنامه ریزی و توســعه و دیگر روسای 
ادارات و نهاد های این شهرســتان روز یکشنبه 

برگزار شد.
شــهرک صنعتــی خیرآبــاد 3۰۰ هکتار 
مســاحت دارد که واحدهای صنعتی در ۱42 

هکتار آن مستقر و فعال هستند.
ورامین چهار  شــهرک صنعتی چرمشــهر، 
خیرآباد، ملاآقایی و ســالاریه دارد که کارگران 
زحمتکش ورامینی در آن مشــغول هســتند، 

این شهرستان دارای دو بخش مرکزی و بخش 
جوادآباد بوده و بــا 3۰۰ هزار جمعیت در 3۵ 

کیلومتری جنوب شرق تهران استان تهران واقع 
شده است.

پل 3۰۰ ساله محمدحسن خانِ بابل حالش 
خوب نیست و رسیدگی و توجه می خواهد.

به گزارش تسنیم، اگر شهرستان بابل را به 
عنوان مقصد گردشــگری انتخاب کنید و در 
میان انبوه جاذبه های طبیعی و چشم نواز آن، 
خواهان تماشای یک اثر زیبای تاریخی باشید، 
شک نکنید باید خودتان را به پل »محمدحسن 
خان« در جنوب شــهر بابل برسانید. پلی که 
به ســبک معماری دوران صفــوی و در اواخر 
دوران زندیه و اوایل حکمرانی قاجار توســط 
محمدحســن خان؛ جدِ آغامحمدخان قاجار و 
والی بارفروش )بابل( به مبارکبادی پیروزی بر 
کریم خان زند و تصرف شهر بابل و قدردانی از 

مردم آن ساخته شده است.
پل محمدحســن خان مثــل بقیه پل های 
تاریخیِ باقیمانــده از دوران صفوی با مصالح 
محکمی مثل ســاروج و ســفیده تخم مرغ بنا 
شــده است. این پل که ۱4۰ متر طول، ۶ متر 
عرض، ۶ چشــمه یا طاق اصلی و 2 چشــمه 
فرعی دارد و ارتفاع آن از بســتر رودخانه ۱۱ 
متر است، اولین بار در زمان پهلوی اول ترمیم 
شــد و در تاریخ 22 اردیبهشت ۱3۵۶ نیز در 

فهرست آثار ملی ایران به ثبت رسید.
پل محمدحســن خان که در واقع در سال 
۱۱4۶ احداث شده، تا سال ۱343 تنها مسیر 
ارتباطی بابل به بندپی، روســتا های جنوب و 
جنوب غربی شهرستان بابل، آمل و تهران بود 
و پس از آن با بهره برداری از پل »موزیرج« در 
محور جاده جدید بابل به آمل از فشار وارده به 

این پل کاسته شد.
اوایل دهــه ۹۰ هم پل بتنــی دیگری در 
کنار پل تاریخی ســاخته شد تا باعث کاهش 

فشــار وارده بر آن و افزایش عمرش شــود، با 
این حال تا اســفند ۹4 که تندیس عشــایر و 
دام هایشــان روی پل محمدحسن خان نصب 
شــد، همچنان خودرو هــا از روی پل تاریخی 
عبور می کردند. از آن تاریخ تاکنون رفت و آمد 
خودرو ها روی پل متوقف شــده است. با این 
حال این پل تاریخی و 3۰۰ ســاله شهرستان 
بابل هنوز روی آرامش را به خود ندیده است، 
دلیل آنهم عبور ماشــین های ســنگین از زیر 
طاق چشمه های آن است. ماجرا هم به بیش از 
یک دهه پیش برمی گردد، به زمانی که شورای 
شــهر و شــهرداری وقت بدون هماهنگی با 
میراث فرهنگی و در یک اقدام غیرکارشناسانه 
جاده ای به نام جاده ســاحلی در کنار بابلرود 
احداث کردند که از زیر یکی از طاق چشمه های 
پل گذر می کرد. این بخــش از جاده که ابتدا 
به بهانه مرمت و رهگذر پیاده ســاخته شــده 
بود، به محلی برای تردد خودرو های ســبک و 
سنگین تبدیل شــد و از آن زمان تاکنون هر 
از گاه خودروی ســنگینی با عبور از زیر آن و 
برخورد با طاق چشــمه آسیب هایی به آن وارد 
کرده و بخش هایــی از آن را تخریب می کند. 
ضمن اینکه به محلی پرخطر برای عابران پیاده 
تبدیل شده و دیگر پیاده راه محسوب نمی شود.

در کنار عکس یادگاری با پل
 به فکر مرمت اصولی آن هم باشید

شــرایط نه چندان مطلوب نگهــداری پل 
محمدحسن خان این روز ها با واکنش و انتقاد 
میراث دوســتان شهرســتان بابل مواجه شده 
اســت. آن ها معتقدند توجه به این پل آنچنان 
که باید جدی گرفته نشده است، زیرا نه تن ها 
دومیــن مرمت پــل که در دهــه ۹۰ صورت 

گرفت، اصولی و کارشناسانه نبوده، بلکه هنوز 
شاهد عبور ماشین های ســنگین از زیر پل و 

تخریب تدریجی آن هستیم.
قاسم اســحاقی ملکشاه یکی از علاقمندان 
میــراث فرهنگــی اســت و می گویــد: پــل 
محمدحسن خان قاجار یکی از بنا های زیبا و 
بزرگترین بنای خشتی و آجری شمال کشور 
و جزو ســرمایه های ملی ماست که سال ها به 
اجداد و پدران ما خدمت کرده و دوست داریم 
برای فرزندان و نســل های آینده ما هم باقی 

بماند.
وی با بیان اینکه بیشــتر مسئولان و رجال 
سیاسی، فرهنگی و اجتماعی شهری و استانی 
و حتی کشوریِ اهل مازندران در کودکی برای 
تحصیل خود در مدرسه و دانشگاه از روی این 
پل عبــور کرده اند، می افزایــد: به عبارتی پل 
محمدحســن خان راه ارتباطی و حلقه وصل 
آن ها برای رسیدن به جایگاه فعلی بوده است و 
هر روز در مسیر تردد خود، این پل را مشاهده 
کردند و همچنان نیز مشــاهده می کنند و هر 
روز هم شاهد فرســودگی و تخریب تدریجی 
آن هســتند و با این حال کاری برای حفاظت 
اصولی از آن، به قدر دینی که بر گردن دارند، 

انجام نمی دهند.
اســحاقی می گوید: نماینــدگان مجلس و 
شــورای شهر که در طول ســال های گذشته 
برای رســیدن بــه صندلی مجلس و شــورا 
پس زمینه عکس های تبلیغاتی شان عکس پل 
محمدحســن خان بوده، شــاید بیش از دیگر 
مسئولان باید به مردم بابل پاسخگو باشند که 

برای ماندگاری پل چه کرده اند؟
این شــهروند بابلی می افزاید: متأسفانه در 
اثر مرمت غیراصولی و عجولانه در ســال های 
گذشــته که با هزینه هنگفتی صورت گرفت، 
بار سنگینی بر شــانه های نحیف پل کهنسالِ 
محمدحســن خان تحمیل شد. به طور مثال 
در حین مرمت ها در تیرماه سال ۹۷ و به بهانه 
احیای شکل اولیه پل در دوران قاجار، با لودر 
به جان آن افتاده و جان پنا های ســبک دوره 
پهلوی اول را که مانند گوشــواره در کنار پل 
خودنمایی می کرد، برداشتند. با این کار نه تنها 
غیرقانونی در سازه یک اثر ملی دستکاری شد، 
بلکه حالا اگــر کودکی در اثر غفلت والدین از 

شانه پل بالا برود، مســتقیم به داخل بابلرود 
سقوط خواهد کرد.

اسحاقی می گوید: مطلب قابل توجه دیگر 
اســتفاده از مصالح ســنگین و غیرمرتبط با 
مصالح اولیه در مرمت پل است که باعث تغییر 
شــکل بنای اصلی و تحمیل بــار اضافه بر پل 

شده است.
وی بــا بیــان اینکــه گویا ســلامت پل و 
ماندگاری اش برای نســل های آینده، دغدغه 
تاکید  نیســت،  جدی مســئولان شهرستان 
می کند که پل محمدحســن خان از ریشه در 
حال تخریب اســت و گواه این ادعا گفته های 
افرادی است که تابستان و ایام گرم سال در زیر 
پل شنا می کنند و شاهد خالی شدن پایه های 
پل بوده اند. شــاید بهتر باشد مدیران میراثی 
کشــور بازدیدی از پل داشــته باشند و به داد 

آن برسند.
در طول نیم ســاعتی از روز که ما در کنار 
پل ایستاده بودیم، چندین ماشین سنگین از 
جمله کامیون میکســر بتن کــه دماغه تیزی 
هــم دارد و براحتی می تواند طاق چشــمه را 
خراش بدهــد، از زیر پل عبــور کردند، حال 
آنکــه تردد ماشــین های ســنگین از زیر پل 
ممنوع اســت. وقتی در روز روشن و با وجود 
ممنوعیت، ماشین های سنگین از زیر پل عبور 
می کنند، می توان حدس زد در تاریکی شــب 
زیر پل چه خبر است! کمااینکه شنیده های ما 
از ســاکنان اطراف پل حاکی از تردد سنگین 
شبانه ماشین های ســنگین از زیر پل است و 
ظاهرا نیوجرسی هایی که به منظور بستن راه 
ماشین ها زیر طاق چشــمه ها قرار داده شده 
هم مانع تردد آن ها نشــده و براحتی کنار زده 

می شوند.
مهران فــلاح رئیــس میــراث فرهنگی، 
گردشــگری و صنایع دســتی شهرستان بابل 
گفت: همه ما نســبت به وضعیــت فعلی پل 

تاریخی محمدحسن خان نگران هستیم.
فلاح با بیان اینکه چند روز پیش از ســوی 
رئیس شورای شهر بابل درباره همین موضوع 
نامــه ای دریافت کردیم، افزود: پس از دریافت 
نامه و در جواب رئیس شورای شهر بابل، تأکید 
کردم جلســه ای با حضور هیئتی از شــورای 
تأمین، شــورای ترافیک و رئیس راهنمایی و 

رانندگی، شهرداری، شورای شهر بابل و میراث 
فرهنگی در فرمانداری تشکیل شود و طرحی 
در این جلســه به صورت قانون مصوب شود تا 
بر اســاس آن تردد خودرو های سنگین برای 
همیشــه منع شده و جلوی این تردد ها گرفته 

شود.
وی با اشــاره به اینکه تــردد خودرو های 
ســبک به دلیل وجود ارتفاعِ کم مانعی ندارد، 
گفت:، اما تردد خودرو های ســنگین از زیر پل 
ممنوع اســت و نیوجرسی هایی به عنوان مانع 
زیر طاق چشــمه ها بر ســر راه آن ها قرار داده 
شده، اما متدسفانه برخی افراد سودجو به این 
مهم توجه نمی کنند و با کنارزدن نیوجرسی ها 
به تردد از زیر پل اقدام می کنند، برای همین 
باید با تصویب یک قانون به طور جدی به این 

مسئله ورود کرد و مانع تردد آن ها شد.
تنها راه نجات پل، جذب سرمایه گذار 

و ایجاد فضای گردشگری است
حمیدرضا قربانیا دلاور رئیس شورای شهر 
بابل گفت: بار ها با جانمایی نیوجرسی و ریختن 
شــن، مانعی برای عبور و مرور ماشــین های 
ســنگین از زیر پل ایجاد کردیم، اما متأسفانه 
برخی افراد خاطی شــبانه اقدام به جابه جایی 

موانع و بازگشایی مسیر می کنند.
وی افزود: بار ها گفته ام تنها راه برون رفت از 
این مشکل چندین ساله و مهم و نگران کننده 
این اســت که از ظرفیــت و فرصت خدادادیِ 
رودخانه بابلرود و پل تاریخی آن باید به عنوان 

یک فرصت گردشگری استفاده کنیم.
مسئول جذب سرمایه گذار در شورای شهر 
بابل گفــت: ما با تمام توان بــه دنبال جذب 
سرمایه گذار داخلی هســتیم تا از این فرصت 

برای جذب گردشگر استفاده کنیم.
قربانیا دلاور به آسیب های وارده به طاق پل 
هم اشاره کرد و افزود: خراشی که به طاق پل 
محمدحسن خان وارد شده مربوط به زمان های 
گذشته است و دوباره تکرار می کنم که بهترین 
راه جلوگیری از وارد شــدن آسیب های بیشتر 
و بلکــه تنها راه نجات پل محمدحســن خان، 
جذب ســرمایه گذار و ایجاد فضای گردشگری 
است و این مهم با همکاری و همدلی مسئولان 
همه نهاد های دولتی و عمومی شهرستان بابل 

امکان پذیر است.

احداث واحدهای تجاری جدید در شهرک صنعتی خیرآباد ورامین ممنوع است

زمین زیر پایه های پل درحال نشست کردن است

ماشین های سنگین بلای جان پل تاریخی بابل 

هواشناسی مازندران هشدار داد

ممنوعیت صید ماهی در خزر 

مدیر کانون هموفیلی خوزســتان با اشاره به کمبود 
داروی هیومیــت گفــت: بیمــاران دارای اختلال ون 
ویلبراند از داروی هیومیت اســتفاده می کنند و اگر از 
این دارو اســتفاده نکنند، خونریزی این بیماران قطع 

نمی شود.
اشــرف فرامرزیان پور  با اشــاره به وضعیت کمبود 
داروی بیمــاران هموفیلی گفت: در حال حاضر کمبود 
داروی فاکتور ۸ برطرف شــده است، اما بحران دیگری 
شروع شده و دو ســه ماهی است که با کمبود داروی 

»هیومیت« مواجه شده ایم.
او  افزود: متاســفانه هرازگاهــی یکی از فاکتور های 
انعقادی دچار کمبود می شود. در تامین فاکتور ۱3 هم 
مشــکل وجود داشت، اما در خوزستان فعلا از نظر این 

دارو مشکلی نداریم.
مدیر کانون هموفیلی خوزســتان گفــت: بیماران 
دارای اختلال »ون ویلبراند« از داروی هیومیت استفاده 

می کننــد و اگر از این دارو اســتفاده نکنند، خونریزی 
این بیماران قطع نمی شــود. بــا توجه به اینکه یکی از 
گروه هایی که به هیومیت نیاز دارند زنان هستند، زنان 

بیمار بسیار با این مشکل درگیر هستند.
فرامرزیان پــور   می گوید: در صورت دریافت نکردن 
دارو یا تاخیر در دسترسی زنان به این دارو ممکن است 
خونریزی هــای ماهیانه آن ها بند نیاید و این مســاله، 
بسیار اذیت کننده است. او  افزود: حدود  4۰ روز است 
که ذخیره دارویی بیمارســتان صفر شده است. مدتی 
است ذخیره دارویی که در خانه ها وجود داشت هم تمام 

شده و دسترسی به این دارو صفر شده است.
مدیر کانون هموفیلی خوزســتان گفــت: این دارو 
خارجی اســت و مشــابه ایرانی ندارد. چند ماه قبل از 
اتمام ذخیره دارویی باید پیش بینی ها و خرید و توزیع 
دارو انجام می شد، اما این کار انجام نشده است و طبق 

شنیده ها، ارز خرید دارو تامین نشده است.  

استاندار البرز گفت: برای اینکه کلاس ها یک شیفت 
و 3۰ نفره شــود ۱۵۰۰ مدرسه در استان نیاز داریم و 
با توجه به این امر باید نهضت مدرسه سازی با اهتمام 

ویژه ای و به صورت هفتگی دنبال شود.
بــه گزارش ایســنا، مجتبی عبداللهی در شــورای 
آموزش و پرورش اســتان با تاکید بر این که باید نهایت 
همراهی و همکاری را برای تامین مســکن فرهنگیان 
داشــته باشــیم، افزود: راه اندازی تعاونی های مسکن 
بدون قید و شرط های ســخت گیرانه، ارائه تسهیلات 
و بســته های تشویقی از سوی شهرداری ها و تخصیص 

اراضی مناسب، از جمله این موارد است.
عبداللهی با اشاره به اقدامات موثری که در راستای 
ارتقا سرانه های بهداشتی و درمانی استان شکل گرفته، 
گفت: با پیگیری های صورت گرفته و عنایت ویژه دولت، 
تا پایان دولت سیزدهم حدود ۱۵۰۰ تخت بیمارستانی 
به مجموعه درمان استان اضافه می شود. استاندار البرز 

گفت: نهضت مدرسه سازی در استان روند بسیار خوبی 
را طی کرد و تا پایان امســال، ســاخت بیش از ۱۰۰ 
مدرسه تکمیل می شود و باید برای تحقق مصوبه سفر 
دوم رئیس جمهور به استان تحت عنوان ساخت ۱۰۰ 

مدرسه دیگر نیز با جدیت وارد عمل شویم.
وی افزود: نباید این روند کند و یا مختل شود بلکه 
ضــرورت دارد تمامی متولیان امر پای کار باشــند و از 
ظرفیت خیرین نهایت بهره برداری صورت گیرد، چراکه 
خود را متعهد به ساخت حداقل 3۰۰ مدرسه کرده ایم.

وی افزود: باید ســازنده ها و انبوه ســازان را نیز به 
مسئولیت های اجتماعی آگاه کنیم چون طبق ضوابط 
برای هر 2۰۰ واحد مســکونی، ســاخت یک مدرسه 
الزامی است. اســتاندار البرز گفت: برای اینکه کلاس ها 
یک شیفت و 3۰ نفره شود ۱۵۰۰ مدرسه در استان نیاز 
داریم و با توجه به این امر باید نهضت مدرسه سازی با 

اهتمام ویژه ای و به صورت هفتگی دنبال شود.

البرز به ۱۵۰۰ مدرسه جدید نیاز داردکمبود داروی هیومیت بیماران هموفیلی در خوزستان


